
Уважаемый 
Михаил Викторович!

Профессиональный союз работников атомной
энергетики и промышленности Украины (Атомп-
рофсоюз Украины) считает своим долгом проин-
формировать руководство ФНПР и своих коллег из
отраслевых профсоюзов России о том, что в нас-
тоящее время членов Атомпрофсоюза Украины, как
и все население страны, волнует вопрос военного и
политического вмешательства Российской Фе-
дерации во внутренние дела Украины. Осуществлен
ввод войск на ее территорию, фактически блокиро-
ваны украинские военные объекты, расположенные
на территории АР Крым.

Такие действия властей Российской Федерации
оправдываются защитой граждан России и русскоя-
зычного населения Украины от возможных наруше-
ний их прав и свобод. 

Понимая тот факт, что в связи с развернутой
информационной пропагандой, российские колле-
ги не всегда имеют возможность получать достовер-
ную информацию о происходящем в Украине, а осо-
бенно в Крыму, сообщаем Вам, что в Крыму, как и в
других регионах страны, не притесняются права и
свободы граждан России и русскоговорящих граж-
дан Украины.

Искусственное информационное нагнетание нега-
тивной обстановки в Украине, манипулирование фак-
тами, а также военная поддержка Российской
Федерацией действий нелегитимного руководства
Крыма, — все это, на наш взгляд, может привести к

разрушению целостности страны, к эскалации кон-
фликта и возможному кровопролитию между брат-
скими народами. 

Конфликт в АР Крым потенциально несет се-
рьезные угрозы не только для жителей Украины, от
этого пострадает братский народ России и гражда-
не других стран.

Принимая во внимание высокий авторитет
ФНПР и ее членских организаций в общественной
жизни России, просим Вас обратиться к Руководст-
ву Российской Федерации с требованиями невме-
шательства во внутренние дела Украины и прекра-
щения военной эскалации путем немедленного
возвращения войск Российской Федерации в места
их постоянной дислокации. 

Этим Вы окажете настоящую солидарную под-
держку профсоюзным организациям и народу
Украины.

5 лютого відбулося за-
сідання профспілкового
комітету ДП НАЕК «Енер-
гоатом», участь у якому
взяли представники усіх
діючих атомних електрос-
танцій України. На засідан-
ні було прийнято рішення
запропонувати адмініст-
рації Компанії пролонгува-
ти Колективний договір,
укладений на 2012—2013
роки, продовжити дію усіх
соціальних пільг і гарантій,
передбачених договором.

Голова профкому ППО
ДП НАЕК «Енергоатом»
Олексій ЛИЧ, коментуючи
рішення, зазначив, що про-
лонгація колдоговору була
запропонована адміністрації
ще минулого року, і що проф-
спілковий комітет протягом
усього цього періоду (після
засідання профкому, що від-
булося 28 листопада 2013
року), проводив з адміністра-
цією відповідні перемовини і
консультації на засіданнях
спільної комісії представників
адміністрації і профспілково-
го комітету з підготовки змін і
доповнень до Колективного
договору. У свою чергу, адмі-

ністрація, враховуючи важку
економічну ситуацію в Україні
і складний фінансовий стан
самої Компанії, висунула ви-
моги, за яких вона погодила-
ся б пролонгувати Колектив-
ний договір. 

Виходячи з того, що у
тарифі на електроенергію
закладено недостатню кіль-
кість соціальних коштів, а,
власне, бракує третини від
необхідного, адміністрація
запропонувала переглянути
пункт Колективного договору
щодо одноразових виплат
пенсіонерам: виключити з
положення про одноразові
виплати — виплати праців-
никам, які йдуть на пільгову
пенсію за Списком №   1 та 
№   2, окрім тих, хто йде на
інвалідність, і тих, хто за ста-
ном здоров’я не може далі
працювати, а адміністрація
не в змозі їм запропонувати
відповідну до медичних по-
казань роботу. Були й інші
пропозиції адміністрації, зок-
рема, щодо змін у системі
оплати праці. 

Усі пропозиції адміністра-
ції, відповідно до законодав-
ства про колективні договори

і угоди, були надіслані для
обговорення безпосередньо
до трудових колективів. На
сьогодні вже отримано їхні
відповіді і сформульовано по-
зицію профспілкового коміте-
ту НАЕК у цілому. З огляду на
те, що трудовими колектива-
ми було відхилено практично
усі пропозиції адміністрації,
рішення профспілкового ко-
мітету Компанії — це пролон-
гація Колективного договору
на 2014 рік у тому вигляді, в
якому він укладався на 2012
—2013 роки.

«Надалі ми приступимо
до перегляду Колективного
договору і розробки його
проекту на 2015 рік, — сказав
Олексій Лич. — Ми не пере-
стаємо наполягати на тому,
що у гарантуванні надійної і
безпечної експлуатації АЕС
левову частку становить «люд-
ський чинник», саме здоро-
вий, емоційно та фізично,
кваліфікований персонал на
наших атомних електрос-
танціях є запорукою цьому.
Наполягаємо з метою непо-
гіршення морально-психоло-
гічного клімату у колективах. 
І сподіваємося, що, незва-

жаючи на важкий фінансовий
економічний стан атомної
енергокомпанії, будуть від-
найдені можливості, щоб мак-
симально виконати Колек-
тивний договір. 

І хоча сьогодні у нашій
державі включено «режим
економії», заощаджуються
фінансові ресурси у Компа-
нії, це не повинно позначати-
ся на ресурсах людських, 
на забезпеченні соціальних
пільг і гарантій для персона-
лу АЕС. Сьогодні, як ніколи
раніше, стоїть питання сто-
совно закріплення кваліфі-
кованого персоналу на укра-
їнських АЕС. Раніше ми мали
домовленості з Російською
Федерацією щодо зниження
кількості працівників, які зап-
рошуються на роботу на
атомні електростанції Росії.
З огляду на зміну політики,
зараз знову може бути від-
плив наших працівників, тоб-
то пропозиції, затребуваність
Росії можуть збільшитися.
Тому наше максимальне зав-
дання: створити всі умови
для закріплення кваліфіко-
ваного персоналу на атом-
них станціях України. Події,
що відбувалися в останній
період, засвідчили, що наші
працівники не лише кваліфі-
ковані, а й дисципліновані,
адже жодних інцидентів на
атомних станціях не відбу-
лося. Перебуваючи на ви-
робництві, наші атомники
основним своїм завданням
вбачали забезпечення без-
печних умов експлуатації
АЕС. Хоча у нас люди дос-
татньо активні і брали безпо-
середню участь у суспільно-
політичному житті України,
проте це не відобразилося
на безпеці атомних станцій
України. Хотілося б, щоб
наші працівники відчували
віру і в майбутнє атомної
енергетики».
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У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерговугілля України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

НА ЗАХИСТІ ІНТЕРЕСІВ ПРАЦІВНИКІВ

Тимчасово прямий зв’язок з працівниками ЦК Атомпрофс-
пілки України здійснюється за електронною поштою заступника
Голови профспілки Павла Вікторовича Пруднікова:

ppv@union.kiev.ua
atomspilka@gmail.com
Тимчасова електронна пошта редакції газети «Атомник

України»:
atomnik@union.kiev.ua
atomnik@gmail.com

Профком ДП НАЕК «Енергоатом»: рішення —Профком ДП НАЕК «Енергоатом»: рішення —
пролонгувати пролонгувати ККолективний договір Компаніїолективний договір Компанії

ДО УВАГИ ЧЛЕНІВ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Тимчасова адреса для надсилання всієї поштової кореспон-
денції ЦК Атомпрофспілки України : 01019, Київ-19, Атомпроф-
спілка, до запитання (замість Майдан Незалежності, 2). 

Адреса місця тимчасового перебування Профспілки (не для
кореспонденції): проспект Перемоги, 4. Також повідомляємо
про поновлення роботи корпоративних e-mails   @union.kiev.ua

ЗА ПРОФЕСІОНАЛІЗМ, ВІДПОВІДАЛЬНЕ
СТАВЛЕННЯ ДО СПРАВИ

Третина працівників РАЕС — жінки
Понад 40 працівниць Рівненської атомної електрос-

танції, більшість із яких мають стаж понад 20 років, отри-
мали заслужені нагороди напередодні Міжнародного
жіночого дня. Вручили почесні відзнаки та грамоти голов-
ний інженер-перший заступник генерального директора
РАЕС Павло Ковтонюк, голова профкому ППО атомної
електростанції Іван Мельник та виконувач обов’язків
міського голови Кузнецовська Ігор Куц (на знімку). 

За багаторічну плідну пра-
цю та вагомий внесок у розви-
ток атомної енергетики Зна-
ком «Почесний працівник
атомної енергетики» ДП НАЕК
«Енергоатом» була нагород-
жена технік з підготовки
технічної документації реак-
торного цеху №    2 Лариса
Гуменюк. Лариса Дмитрівна
працює у цеху практично з
перших днів його заснування.
Її трудовий стаж на РАЕС — 30
років. 

Знаком «Відмінник атом-
ної енергетики» ДП НАЕК
«Енергоатом» відзначена ін-
женер-конструктор конст-
рукторсько-технологічного
відділу Людмила Резвінська,
яка трудиться на РАЕС 27
років. Відзнаки «За вагомий
внесок у розвиток атом-
ної енергетики України» ДП
НАЕК «Енергоатом» отрима-
ли завідувач відділу з твор-

чої роботи з дітьми Палацу
культури імені Лесі Українки
управління соціального роз-
витку Світлана Кох та на-
чальник відділу обліку запа-
сів та необоротних активів
бухгалтерії Людмила Тара-
сюк.

Ще близько сорока пра-
цівниць РАЕС були відзначені
почесними грамотами, гра-
мотами, листами подяки ДП
НАЕК «Енергоатом» та грамо-
тами виконавчого комітету
міської ради.

Сьогодні на Рівненсь-
кій АЕС працює понад 2700
представниць прекрасної
статі, а це — третина усього
персоналу атомної станції.
Жінки трудяться практично у
кожному підрозділі РАЕС,
роблячи вагомий внесок у
забезпечення надійної та
стабільної роботи енергоб-
локів. 

ОФІЦІЙНО

У зв’язку із загрозою суверенітету України, що виникла
внаслідок вторгнення російських військових на територію
Автономної Республіки Крим, Федерація профспілок України
від імені мільйонів трудящих висловлює рішучий протест зазі-
ханню на територіальну цілісність країни та спробам дестабілі-
зації суспільно-політичної ситуації в Україні. Застосування
сили у міжнародних відносинах є неприпустимим! Ми закли-
каємо Російську Федерацію негайно зупинити військову агре-
сію на території мирної держави. Звертаємось до Верховної
Ради, Уряду України вжити всіх необхідних заходів для вирі-
шення кризової ситуації, що склалася на території автономії,
виключно політичними і дипломатичними шляхами.

Закликаємо наших міжнародних партнерів: Загальну кон-
федерацію профспілок, що об’єднує профцентри країн СНД,
Міжнародну конфедерацію профспілок, Всеєвропейську раду
профспілок до братньої підтримки українського народу в праг-
ненні розбудови незалежної держави та недопущення вій-
ськового протистояння, яке несе катастрофічні наслідки для
українського народу й економіки країни.

Закликаємо членів профспілок, усіх співвітчизників до єд-
нання і солідарних дій заради миру та нашого спільного май-
бутнього в процвітаючій, незалежній і неподільній Українській
державі!

Федерація профспілок України

ЗАЯВА ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ 
щодо загострення суспільно-політичної ситуації в Україні

ОФІЦІЙНО

ПРИЗЫВАЕМ ПОДДЕРЖАТЬ ТЕРРИТОРИАЛЬНПРИЗЫВАЕМ ПОДДЕРЖАТЬ ТЕРРИТОРИАЛЬНУУЮ ЦЕЛОСТНОСТЬЮ ЦЕЛОСТНОСТЬ
УКРАИНЫ И ПРЕКРАТИТЬ НАГНЕТАНИУКРАИНЫ И ПРЕКРАТИТЬ НАГНЕТАНИЕЕ НАПРЯЖЕННОСТИ В КРЫМУНАПРЯЖЕННОСТИ В КРЫМУ

Председателю Федерации независимых профсоюзов России
ШМАКОВУ М.В.

С братским приветом
по поручению 
ПРЕЗИДИУМА ЦК АТОМПРОФСОЮЗА УКРАИНЫ

Председатель          В.А.МАТОВ
г. Киев, 12 марта 2014 года. №     01-24-29

ІНФОРМАЦІЙНЕ ПОВІДОМЛЕННЯ

20 березня 2014 року у м. Київ відбудеться
засідання Президії Центрального комітету Про-
фесійної спілки працівників атомної енергетики
та промисловості України.



«Профсоюзная деятель-
ность — это, прежде всего,
забота о человеке. Поэтому
она серьезна и важна, тре-
бует опыта и времени. В
юности я имел большой
опыт комсомольской рабо-
ты, и это во многом мне
помогает сейчас, — делится
Алексей Владимирович. —
Сейчас у нас сформировал-
ся замечательный цеховой
комитет. Вместе мы тру-
димся уже восемь лет, наша
команда профессиональна
и взаимозаменяема. Все
имеют необходимые зна-
ния, пакеты документов и
успешно работают с коллек-
тивом цеха и профсоюзным
комитетом Запорожской АЭС
по любому социальному
вопросу. Помогает в работе
и постоянная поддержка
социального партнера — ад-
министрации цеха. Так что в
конце года приятно посмо-
треть на плоды своего тру-
да и сказать большое спаси-
бо всем членам цехового
комитета».

Оздоровление людей —
одна из самых важных задач
цехкома ЦРБ. Действите-
льно, большим достижени-
ем в его работе можно счи-

тать реально высокий охват
персонала путевками как
санаторно-курортными, так
и пу-тевками семейного и
детского отдыха. Это дости-
гается благодаря активно-
сти и мобильности действий
членов цехкома. Они посто-
янно интересуются, имеют-
ся ли в настоящий момент
«горящие» путевки, рабо-
тают с оперативной инфор-
мацией, созваниваются с
коллегами из других под-
разделений. 

Приятно отметить, что
члены цехкома принимают
активное участие в культур-
но-массовой и спортивной
жизни цеха. Алексей Влади-
мирович с гордостью кон-
статирует, что лучший муж-
ской вокал и один из лучших
концертных ведущих ЗАЭС
— это члены цехкома ЦРБ. 

В прошедшем году ра-
ботники цеха радиационной
безопасности совместно с
ЦСДТУ участвовали в спар-
такиаде ОП ЗАЭС. В коллек-
тиве выявились футболисты,
баскетболисты, шахматис-
ты. В этом году спортсмены
цеха также решили совмест-
но участвовать в спортивных
состязаниях. 

Кроме цеховой занято-
сти, Алексей Владимирович
успевает работать в комис-
сии профкома ЗАЭС по со-
циально-правовой защите.
На заседаниях комиссии
решаются самые разные
вопросы. Это рассмотрение
представлений админист-
рации станции о расторже-
нии трудового договора с
работниками; организация
оздоровления персонала
станции, а также отдыха ра-
ботников и членов их семей;
организация путевок «вы-
ходного дня» персонала.
Особое внимание уделяется
детскому отдыху. В течение
всего сезона оздоровления
организуются проверки ор-
ганизации досуга, бытовых
условий, питания и меди-
цинского обслуживания в
детских оздоровительных
лагерях.

Еще одна сторона рабо-
ты комиссии — проверки
соблюдения законодатель-
ства о труде в подразделе-
ниях, а также рассмотрение
обращений в профком ра-
ботников и цеховых органи-
заций.

На мой вопрос, как мож-
но успешно совместить та-
кой обширный фронт проф-
союзной работы, Алексей
Владимирович ответил про-
сто: «Есть моя заинтересо-
ванность и отличная коман-
да. Все мы хотим работать,
нужно только правильно
организовать и спланиро-
вать процесс, и система бу-
дет действовать». 

Желаем Алексею Вла-
димировичу неиссякаемой
энергии и настойчивости в
достижении своих целей.

Лариса ЮРЬЕВА
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ПІД ЗНАКОМ ТУРБОТИ ПРО ЛЮДИНУ ПРАЦІ

АТОМПРОФСПІЛКА УКРАЇНИ:
ГОЛОВНІ АКЦЕНТИ РОБОТИ 
2013 РОКУ І ПЛАНУ ДІЙ НА 2014-Й 

(Продовження. Початок у №    8)
15 серпня в приміщенні дирекції ДП НАЕК «Енергоатом»

відбулася нарада сторін соціального партнерства. На нара-
ді йшлося про фінансову ситуацію НАЕК «Енергоатом». В. о.
президента Компанії назвав її критичною з огляду на необ-
хідність продовження ресурсу енергоблоків, потребу вироб-
ничих витрат і виконання соціальних зобов’язань адмініст-
рації, Колективного договору.

На нараді обговорювалися шляхи виходу Компанії зі
скрутної фінансової ситуації, необхідність розроблення захо-
дів, які б зменшили навантаження на тариф на електроенер-
гію, з якого фінансується діяльність підприємства. Усі учас-
ники засідання констатували: оскільки тариф є недостатнім,
існують диспетчерські обмеження на продукцію атомників і,
як наслідок, фінансовий стан НАЕК є складним, необхідно
обмежити фінансування — жорстко виділити пріоритети.

Передусім, йшлося про необхідність виходу на само-
окупність об’єктів соціально-культурного та побутового
призначення, які на сьогодні перебувають у складі атомних
електростанцій. Або їх передачу до органів місцевого само-
врядування.

Неприйнятним для профспілки було і рішення адмініст-
рації про припинення фінансування НАЕК культурно-масо-
вих, фізкультурно-спортивних заходів.

На нараді обговорювалася низка інших питань, зокрема,
стан житлового будівництва. Адміністрацією було запропонова-
но вивчити усі можливості перспективного будівництва житла
для працівників, було дано доручення розробити відповідні
заходи і залучити різні види фінансування житлового будівницт-
ва з метою підвищення ефективності цього процесу (робота з
іпотечними установами, молодіжними фондами України тощо).

Йшлося про необхідність урегулювання розміру заробіт-
них плат, насамперед працівників соціальної сфери, з ме-
тою виведення її на регіональний рівень.

Виконавчий директор з кадрів, праці і соціальних питань
НАЕК «Енергоатом» Тетяна Алексєєва на нараді пройшлася по
всіх напрямах соціальної діяльності Компанії: забезпечення
відповідної кваліфікації персоналу, комплектування посад,
забезпечення соціальної захищеності працівників тощо. Було
зроблено висновок, що необхідно переглядати спільні плани,
що були затверджені у Колективному договорі на початку ро-
ку, з урахуванням нинішнього фінансового стану.

Профспілковою стороною було запропоновано продов-
жити чинний Колективний договір на 2014 рік.

20 серпня у м. Чорнобиль під головуванням заступника
Голови Атомпрофспілки України Павла Пруднікова відбула-
ся нарада за участю Представника профспілки у Чорно-
бильській об’єднаній організації Миколи Тетеріна, голів ППО
підприємств зони відчуження і Чорнобильської АЕС. Було
розглянуто й одностайно підтримано питання про створен-
ня Чорнобильської координаційної ради Атомпрофспілки
України на чолі з Тетеріним М. В. з метою узгодження та кон-
центрації зусиль профорганізацій у зоні відчуження для ви-
конання статутних завдань профспілки.

5 вересня Кабінет Міністрів затвердив Програму захо-
дів з підвищення безпеки експлуатації атомних електрос-
танцій.

Постанова передбачає виділення додаткових коштів у
розмірі 4,298 мільярда гривень (без ПДВ ) на виконання
держпрограми з підвищення безпеки енергоблоків атомних
електростанцій на 2013—2017 роки.

Частково цю суму буде отримано від продажу електрич-
ної і теплової енергії, виробленої на об’єктах НАЕК «Енер-
гоатом», на внутрішньому ринку. Інші джерела фінансування
Міністерство енергетики та вугільної промисловості України
ще узгодить з Міністерством фінансів.

Раніше Кабміном було затверджено орієнтовний загаль-
ний обсяг фінансування цієї програми — 12,5 мільярда гри-
вень на весь період дії у 2011—2017 роках. Також уряд пе-
редбачив можливість щорічного уточнення цієї суми для
ефективнішої реалізації комплексних заходів.

29 серпня адміністрація та профспілковий комітет пер-
винної профспілкової організації ДП НАЕК «Енергоатом»
ухвалили звіт про виконання Колективного договору компа-
нії за І півріччя 2013 року, яким підтверджується виконання
основних пунктів угоди між адміністрацією та трудовим ко-
лективом. Відповідне рішення було прийнято під час спіль-
ного засідання керівництва Компанії та профкому.

У зв’язку з частковим невиконанням усіма відокремле-
ними підрозділами Компанії комплексних заходів з охорони
праці, передбачених у Колективному договорі, було дано
доручення відпрацювати це питання відповідним службам
Компанії за участю профспілок.

9 вересня розпочато фізичні роботи на будівельному
майданчику заводу з виробництва ядерного палива, розта-
шованому біля селища Смоліне Кіровоградської області.

Довідково: держконцерн «Ядерне паливо» і російське
ВАТ «ТВЕЛ» 27 жовтня 2010 року підписали угоду про ство-
рення спільного підприємства для будівництва заводу з
фабрикації ядерного палива.

Завод будує українсько-російське підприємство «За-
вод із виробництва ядерного палива», в якому український
концерн «Ядерне паливо» володіє 50% плюс 1 акція, а ВАТ
ТВЕЛ — 50% мінус 1 акція.

Першу чергу заводу з виробництва ТВЕЛів і ТВС, а також
цирконієвих комплектуючих і комплектуючих з нержавіючої
сталі планується запустити в 2015 році і вивести його на
повну потужність в 2020 році (виготовлення паливних
порошків і таблеток).

Згідно із затвердженим ТЕО, чисельність персоналу під-
приємства становитиме 377 осіб, термін його експлуатації
— 50 років.

Вартість проекту — близько 462,5 млн. доларів, у тому
числі 139 млн. доларів — це витрати, пов’язані з придбан-
ням технологій виробництва ядерного палива.

26—27 вересня на базі санаторію «Десна» (Чернігів-
ська обл.) відбувся ювілейний X форум активістів Органі-
зації молоді Атомпрофспілки України, представників від 16
«молодіжок», загалом 90 осіб. У молодіжному заході взяли
участь члени Президії ЦК профспілки.

10 жовтня профспілковий комітет державного науково-
виробничого підприємства «Цирконій» (м. Дніпродзер-
жинськ) від імені трудового колективу звернувся до
Прем’єр-міністра України Миколи Азарова з приводу кри-
тичної ситуації, що склалася на підприємстві: заборгова-
ність із заробітної плати за п’ять місяців становить — 5,3
млн. грн., зі сплати єдиного соціального внеску — більш як 7
млн. грн. та попросив вплинути на Головне управління дер-
жавної казначейської служби у Дніпропетровській області,
яке не перерахувало кошти підприємству.

(Закінчення буде)

НОВА МОДЕЛЬ ПРОФСПІЛКОВОГО НАВЧАННЯ

Проект «Трудова школа»
вперше було реалізовано
2010 року у Києві. Врахо-
вуючи ефективність прове-
деного навчання, на Пленумі
ЦК Атомпрофспілки України
було прийнято рішення про
охоплення навчанням усі
підприємства, що входять у
зону впливу профспілки, і
проведення його на постій-
ній основі. Метою заходу
було поширення інформа-
ції про шляхи підвищення
ефективності профспілкової
діяльності та сучасні сус-
пільно-економічні процеси.
Навчання проводили керів-
ник Інституту соціального
партнерства Юрій Буздуган
(народний депутат Верхов-
ної Ради України другого
скликання, голова парла-
ментського Комітету з пи-

тань соціальної політики та
праці) і директор Інститу-
ту соціального партнерства
Олена Скоморощенко.

— Семінари проекту
«Трудова школа» проведено
фактично в усіх великих про-
форганізаціях і низці невели-
ких первинок, а також у рамках
форумів молоді Атомпроф-
спілки України. Отже, прак-
тично увесь профактив
Атомпрофспілки охоплено
навчанням першого етапу,
— сказав заступник Голови
Атомпрофспілки України
Павло Прудніков, який брав
участь у семінарах. — На
найближчому засідан-ні
Президії Атомпрофспілки
України будемо розглядати
продовження цього проекту,
переходу до його другого
етапу, хоча для бажаючих

профспілковців семінар пер-
шого рівня може бути повто-
рено. Школу другого рівня
буде присвячено безпосе-
редній підготовці профспіл-
кових «бійців», людей, які
будуть здатні уміло і зі знан-
ням справи розповісти про
конкретні переваги перебу-
вання у лавах профспілок,
доносити профспілкові цін-
ності безпосередньо до зви-
чайних членів профспілки,
до трудових колективів.

За словами Павла Пруд-
нікова, навчання матиме
більш практичне значення:
сформувати усередині про-
фкомів активних людей, які
б подолали деяку віддале-
ність профкомів від звичай-
них членів профспілки, а 
також і ширше: сприяли б  
консолідації профспілкового
руху в цілому. 

— Семінари проекту «Тру-
дова школа» спрямовані на
те, щоб профспілка дещо
«підросла» в усвідомленні
своєї місії і свого значення в

суспільно-економічних про-
цесах, — каже Павло Пруд-
ніков. — Сьогодні, як ніколи,
йдеться про необхідність збе-
реження України єдиною,
неподільною. Отож профспіл-
ки — єдина масова організа-
ція в країні, а це понад  8 млн.
членів, яка справді здат-
на об’єднати Україну. Проф-
спілки, навіть без додаткової
кореляції на сьогоднішню си-
туацію, завжди вбачали своїм
завданням об’єднання лю-
дей, ніколи не робили розпо-
ділу чи то на «ліс» і на «степ»,
чи то на Захід і Схід. У проф-
спілок немає різниці, з якого
ти регіону, чи ти гірник львів-
ської шахти, чи донецької.
Шахтар зі Львову і з Донець-
ка знайдуть тут порозуміння.
Лише профспілка не розподі-
ляє людей за мовною ознакою
чи за місцем проживання, чи
за будь-якою іншою ознакою,
як це роблять політичні партії,
а тому може і і повинна об’єд-
нувати Україну для спільного
добра і процвітання.

26—27 лютого на Рівненській атомній електростан-
ції (м. Кузнецьовськ) і 3—4 березня на Южно-Україн-
ській АЕС (м. Южноукраїнськ) відбулися заключні два
семінари освітнього проекту Атомпрофспілки України
«Трудова школа» для активу її первинних профспілко-
вих організацій. 

ПРОФЛІДЕР У ТРУДОВОМУ КОЛЕКТИВІ

Интерес в работе председателя и его цехкома — взаимный
Для председателя цехового профсоюзного комите-

та цеха радиационной безопасности Алексея Гера-
сименко его профсоюзная работа обусловлена иск-
ренним желанием помогать людям. Он является также
членом профкома Запорожской АЭС, председателем
комиссии профкома по социально-правовой защите,
членом Центрального комитета Атомпрофсоюза Ук-
раины и членом постоянной комиссии ЦК по гендерной
политике.

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

� Кабінет Міністрів Ук-
раїни своїм розпоряджен-
ням від 5 березня 2014
року №  124-р призна-
чив Недашковського Юрія
Олександровича прези-
дентом Державного під-
приємства «Національна
атомна енергогенеруюча
компанія «Енергоатом».

� Министерство энер-
гетики и угольной промыш-
ленности Украины до конца
текущей недели подгото-
вит перечень приоритетных
проектов, которые потребуют
финансирования от Евро-
пейского банка реконструк-
ции и развития, готового пре-
доставить Украине кредиты
на 5 млрд. евро до 2020 года.
Об этом говорится в сообще-
нии министерства со ссыл-
кой на итоги прошедшей 10
марта в Киеве встречи мини-
стра энергетики Украины
Юрия Продана с представи-
телями ЕБРР.

Как отметили в министер-
стве, глава Минэнергоугля
Юрий Продан подтвердил го-
товность правительства за-
вершить все необходимые
процедуры для ратифика-
ции соглашений, предус-
матривающих реализацию
«Комплексной сводной про-

граммы повышения безо-
пасности АЭС Украины» как
одной из первоочередных.

� Украина, несмотря
на обострение двухсторон-
них отношений с Россией,
намерена продолжить сов-
местное строительство с
российской компанией
«Росатом» завода по про-
изводству ядерного топ-
лива в Кировоградской
области. Как передает
УНИАН, об этом 9 марта
перед внеочередным засе-
данием правительства со-
общил министр энергетики
и угольной промышленно-
сти Украины Юрий Продан.
«Завод по ядерному топли-
ву. Соответствующее реше-
ние было принято в 2009
году, тендеры выиграла
компания «Росатом». У нас
планируется завод по про-
изводству топлива. Кроме
обогащения, он будет вы-
полнять все. Это будет не-
замкнутый цикл, потому что
обогащения мы делать не
будем», — сказал Продан.

� На Восточном гор-
но-обогатительном ком-
бинате активно готовятся
к оздоровительному се-
зону. Вопросу оздоровле-
ния трудящихся и членов их

семей на комбинате всег-
да отводится приоритетное
место. Так, в минувшем году
ГП «ВостГОК» потратил бо-
лее 3 млн. грн. только на
подготовку и содержание в
летний период баз отдыха.
В течение оздоровительно-
го сезона на них отдохнуло
8326 взрослых и 1649 детей.

О подготовительной ра-
боте к оздоровительной кам-
пании 2014 года шла речь на
совещании по вопросу под-
готовки баз отдыха ком-
бината, расположенных на
реке Ингулец и Черном море
(пос. Большевик). 

Поставлена задача предс-
тавителем всех подразделе-
ний Желтоводской площад-
ки предприятия разработать
перечень мероприятий, ко-
торые необходимо выпол-
нить, и в ближайшее время
начать работы по благоу-
стройству баз.

� У локальній зоні об’єк-
та «Укриття» розпочалися
роботи з укрупнювальної
збірки крана великої ван-
тажопідйомності.

У рамках реалізації про-
екту відновлення огород-
жуючого контуру машзалу 4-
го блока почалися роботи з
укрупнювальної збірки кра-

на великої вантажопідйом-
ності, який виконає монтаж
просторового блока покрівлі
машзалу в його проектне по-
ложення. З цією метою в ло-
кальній зоні об’єкта «Укриття»
був підготовлений будівель-
ний майданчик і змонтовані
підкранові шляхи. Також за-
вершено роботи по збиранню
металоконструкцій просторо-
вого блока покрівлі машзалу
(без профнастилу), який зак-
риє аварійний отвір у покрівлі
та стіні машзалу четвертого
блока Чорнобильської АЕС.
Відновлення зруйнованої час-
тини покрівлі та зон обвален-
ня стінових панелей призведе
до відновлення цілісності ого-
роджуючого контуру машзалу
4-го енергоблока ЧАЕС, який
входить до складу локалізую-
чої споруди об'єкта «Укрит-
тя». 

Для довідки. 12 лютого
2013 відбулося часткове руйну-
вання стінових панелей і час-
тини легкої покрівлі машзалу
блока №     4. Площа руйнування ста-
новила близько 600 м2. Роботи з
відновлення огороджуючого кон-
туру машзалу 4-го блока вико-
нуються в рамках проекту, роз-
робленого київським інститутом
«Енергопроект». Будівельно-
монтажні роботи на майданчику
веде корпорація «Укртрансбуд».
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ЕНЕРГЕТИЧНА СТРАТЕГІЯ УКРАЇНИ НА ПЕРІОД ДО 2030 РОКУ
(Продовження.
Початок у №    8)

4.3. Розвиток інфраструктури
підтримки експлуатації

Плановане у період до 2030 р.
удосконалення інфраструктури підт-
римки та забезпечення розвитку атом-
ної генерації охоплює: 

Забезпечення АЕС паливом влас-
ного виробництва (у т.ч. розвиток ура-
нового та цирконієвого виробництва);

Розвиток національної системи по-
водження з відпрацьованим ядерним
паливом, радіоактивними відходами
АЕС та заводу з виробництва ядерного
палива;

Удосконалення нормативно-пра-
вового забезпечення;

Подальший розвиток національної
системи регулювання ядерної та ра-
діаційної безпеки; 

Розвиток системи науково-техніч-
ної та проектно-конструкторської під-
тримки; 

Розвиток промислового виробницт-
ва для завдань ядерної енергетики;

Розвиток системи підготовки кад-
рів;

Удосконалення процедур та прак-
тики інформування та зворотного
зв’язку з громадськістю.

4.3.1 Паливне забезпечення
атомних електростанцій 

Природний, науковий та виробни-
чий потенціал підприємств атомно-
промислового комплексу України доз-
воляє виконання заходів, що в повному
обсязі забезпечать потреби україн-
ських АЕС у природному урані, цирко-
нієвій продукції та послугах з виготов-
лення (фабрикації) ядерного палива, у
т.ч. паливних таблеток. 

Зазначений комплекс заходів має
бути реалізований до 2020 року (включ-
но). 

Планується довести обсяг вироб-
ництва концентрату природного урану
до 3500 тон на рік, що дозволить пов-
ністю забезпечити потреби вітчизняних
атомних електростанцій у ядерному
паливі (для всіх сценаріїв розвитку) та
уникнути залежності від його імпорту. 

Обсяг фінансування, потрібний для
реалізації зазначених заходів, оціню-
ється в 20 млрд. грн., у т.ч. на розвиток
уранового виробництва — 10 млрд.
грн., на розвиток цирконієвого вироб-
ництва — 5 млрд. грн., на створення
виробництва ядерного палива — 5 млрд.
грн. Реалізація зазначених заходів має
здійснюватися із збереженням дер-
жавної частки в активах підприємств
ядерно-промислового комплексу. Роз-
виток окремих напрямів зазначеного
комплексу заходів має відбуватися на
базі підприємств, діяльність яких спря-
мована на задоволення потреби укра-
їнських АЕС. Попит на продукцію таких
підприємств має бути гарантованим.
Фінансування зазначених заходів має
здійснюватися за рахунок ціни на про-
дукцію, що виробляється, та за раху-
нок прямих державних та недержавних
інвестицій. Передбачається, що палив-
не забезпечення нових АЕС має також
здійснюватися вітчизняним виробни-
ком. Для подальшого розвитку ураново-
го виробництва потрібно забезпечити
більш інтенсивне проведення геолого-
розвідувальних робіт, що дозволить за-
безпечити задоволення потреб ук-
раїнських АЕС паливом на подальшу
перспективу.

У період після 2030 року єдиною
складовою ядерного палива, що не
виробляється на території України, має
бути збагачення урану. При цьому част-
ка держави в активах ядерно-промис-
лового комплексу, що забезпечують
надання послуг зі збагачення та розта-
шовані поза межами України, має бути
достатньою для гарантованого доступу
України до послуг збагачення.

4.3.2. Поводження з радіоактив-
ними відходами (РАВ), відпрацьо-
ваним ядерним паливом (ВЯП).

Поводження з радіоактивними від-
ходами

Розвиток національної системи по-
водження з радіоактивними відходами
має відбуватися згідно з такими до-
кументами:

Загальнодержавною цільовою еко-
логічною програмою поводження з
радіоактивними відходами;

Загальнодержавною програмою
зняття з експлуатації Чорнобильської
АЕС та перетворення об’єкта «Укрит-
тя» на екологічно безпечну систему;

Стратегією поводження з радіоак-
тивними відходами в Україні.

Метою Стратегії поводження з ра-
діоактивними відходами в Україні є
завершення створення та забезпечен-
ня ефективного функціонування в Ук-
раїні цілісної системи поводження з
радіоактивними відходами, що дасть
змогу досягти безпечного поводження
(включаючи захоронення) з радіоак-
тивними відходами всіх типів і катего-
рій, які були накопичені в попередні
періоди, виникають під час поточного
використання ядерної енергії і утворю-
ватимуться у майбутньому, у разі ра-

ціонального використання фінансових,
технічних і людських ресурсів з ура-
хуванням передового міжнародного
досвіду.

Діяльність, пов’язана з поводжен-
ням з радіоактивними відходами в Ук-
раїні, зумовила необхідність створення
елементів інфраструктури поводження
з радіоактивними відходами (зокрема,
сховищ, контейнерів та обладнання) і
цілісної системи поводження з ними.
Проблему передбачається вирішити
шляхом створення на атомних елект-
ростанціях установок для кондиціону-
вання радіоактивних відходів, накопи-
чених за період їх експлуатації, зокрема
сольового плаву, впровадження уніфі-
кованих систем, що забезпечують па-
кування радіоактивних відходів, які пе-
ребувають у формі та стані, прийнятних
для захоронення у центральних схови-
щах, з використанням передових нау-
кових і технологічних досягнень, ство-
рення централізованих установок для
переробки радіоактивно забрудненого
металу, а також проектування і будів-
ництво сховищ для довгострокового
зберігання довгоіснуючих та високоак-
тивних радіоактивних відходів, у тому
числі великогабаритних. 

Будуть проводитися роботи із
зменшення накопичених обсягів радіо-
активних відходів і строку їх зберігання
на майданчиках підприємств, на яких
вони утворюються. 

Майбутнє захоронення довгоісную-
чих та високоактивних радіоактивних
відходів здійснюватиметься в геологіч-
ному сховищі відповідно до законодав-
ства.

Національна система поводження
з радіоактивними відходами спрямо-
вана на розв’язання таких завдань:

Розроблення і здійснення організа-
ційних, науково-методичних, технічних
та фінансово-економічних заходів що-
до створення єдиної системи повод-
ження з радіоактивними відходами на
основі організації їх комплексної пере-
робки з максимальним використан-
ням існуючих установок і будівництвом
централізованого сховища для захоро-
нення короткоіснуючих радіоактивних
відходів та обов’язковим будівництвом
геологічного сховища для захоронення
довгоіснуючих радіоактивних відходів;

Удосконалення механізму фінансу-
вання поточного поводження з радіо-
активними відходами та експлуатації
сховищ на всіх етапах їх життєвого
циклу до зняття радіоактивних відходів
із регулюючого контролю і створення
нових об’єктів (установок) для їх пере-
робки, зберігання і захоронення;

Забезпечення будівництва об’єк-
тів, призначених для поводження з ра-
діоактивними відходами, які утворюва-
тимуться у процесі зняття з експлуатації
Чорнобильської АЕС та перетворення
об’єкта «Укриття» на екологічно безпеч-
ну систему; 

Створення на промисловому май-
данчику Чорнобильської АЕС комплексу
інженерно-технічних систем та споруд,
у тому числі інтегрованої системи по-
водження з радіоактивними відхода-
ми, для забезпечення виконання робіт
із зняття з експлуатації Чорнобильської
АЕС та перетворення об’єкта «Укрит-
тя» на екологічно безпечну систему;

Будівництво, введення в експлуа-
тацію, експлуатація комплексу «Век-
тор», у тому числі будівництво відпо-
відних сховищ, створення установок з
переробки РАВ, проектування та виго-
товлення комплексу з газофторидної
переробки високоактивних радіоак-
тивних відходів;

 Проектування, будівництво та екс-
плуатація сховища для проміжного
зберігання високоактивних радіоак-
тивних відходів, що будуть повертати-
ся з Російської Федерації, після пере-
робки ВЯП українських АЕС; 

Забезпечення подальшого розвит-
ку системи поводження з РАВ, що утво-
рюються при експлуатації українських
АЕС, мінімізація обсягів їх утворення; 

Забезпечення подальшого розвит-
ку системи поводження з РАВ, що ут-
ворилися внаслідок чорнобильської
катастрофи; 

Створення системи поводження з
РАВ заводу із виробництва ядерного
палива;

Забезпечення подальшого розвит-
ку державної системи обліку РАВ;

Розвиток науково-технічного за-
безпечення у сфері поводження з РАВ;

Забезпечення радіаційної безпеки
під час поводження з РАВ, зменшення
доз опромінення персоналу спеціалізо-
ваних підприємств та населення, соці-
ально-економічна компенсація ризиків
від впровадження діяльності об’єктів,
призначених для поводження з РАВ;

 Розширення міжнародного співро-
бітництва та вдосконалення механізму
залучення та ефективного використан-
ня міжнародної технічної допомоги у
сфері поводження з радіоактивними
відходами (у тому числі для розроб-
лення і впровадження технології пере-
творення довгоіснуючих ізотопів на

короткоіснуючі).
Впровадження комплексів для по-

водження з експлуатаційними РАВ на
майданчиках діючих АЕС та їх підготов-
ка для використання при майбутньому
знятті з експлуатації наявних енергоб-
локів здійснюватиметься за рахунок
експлуатаційних витрат. Обсяг зазна-
чених витрат оцінюється на рівні 200
млн. грн. на рік в період до 2017 року та
100 млн. грн. щорічно з 2017 року, тоб-
то близько 2,5 млрд. грн. загалом.

Для безпечного поводження з РАВ
для їх передання та захоронення пот-
рібно забезпечити своєчасне накопи-
чення та цільове використання дер-
жавних коштів за рахунок збору за
забруднення навколишнього природ-
ного середовища. На період до 2030
року на рахунок цього державного збо-
ру (за утворення РАВ) тільки з АЕС бу-
де відраховано понад 15 млрд. грн.

Поводження з відпрацьованим ядер-
ним паливом 

Для українських АЕС реалізується як
проектна схема поводження з ВЯП (відп-
равлення ВЯП на переробку до Росій-
ської Федерації), так і схема, що перед-
бачає тривале зберігання ВЯП із подаль-
шим ухваленням остаточного рішення
щодо його переробки або захоронення.
У подальшому планується:

 Вивезення на технологічне збері-
гання та переробку ВЯП Рівненської,
Хмельницької та Южно-Української АЕС
до створення централізованого схови-
ща ВЯП в Україні;

Забезпечення безпечної експлуа-
тації пристанційного сховища ВЯП «су-
хого» типу на Запорізькій АЕС; 

Створення централізованого схо-
вища «сухого» типу та забезпечення
його безпечної експлуатації для ВЯП
реакторів ВВЕР-440 і ВВЕР-1000 дію-
чих АЕС, а також ВЯП нових ядерних
енергоблоків;

 Розробка та узгодження з Росій-
ською Федерацією нормативно-право-
вих та процедурних питань щодо повер-
нення РАВ, отриманих від переробки
ВЯП українських АЕС;

 Розроблення стратегії та техноло-
гій безпечного поводження з продукта-
ми переробки, у т.ч. цінних продуктів
переробки ВЯП реакторів ВВЕР, що
будуть повертатися з Російської Фе-
дерації;

Розроблення стратегії та техноло-
гій безпечного та економічно ефектив-
ного поводження з ВЯП, у т.ч. після
завершення тривалого періоду збері-
гання. 

Обсяги фінансування на споруд-
ження централізованого сховища ВЯП
у цінах 2008 року становлять 3,7 млрд.
грн.

Вивезення ВЯП та забезпечення
безпечної експлуатації пристанційного
сховища ВЯП «сухого» типу на За-
порізькій АЕС, розроблення стратегії
та технологій безпечного поводження
з ВЯП та продуктами його переробки
здійснюються за рахунок собівартості
продукції АЕС. 

4.3.3. Інші напрями підтримки
експлуатації 

Розвиток ядерної енергетики пе-
редбачає необхідність здійснення до-
даткових заходів, що є невід’ємними
частинами сталого функціонування
галузі, а саме: 

Удосконалення нормативно-пра-
вового забезпечення з метою впро-
вадження найкращої світової практики
щодо забезпечення безпеки експлуа-
тації та принципів управління галуззю;

Подальший розвиток національної
системи регулювання безпеки з метою
безумовного гарантування дотриман-
ня міжнародних стандартів безпеки та
готовності до своєчасного ліцензуван-
ня нових установок; 

Розвиток системи науково-техніч-
ної та проектно-конструкторської під-
тримки галузі — з метою розвитку та
впровадження найкращих світових
технологій; 

Розвиток промислового вироб-
ництва для завдань ядерної енергети-
ки — з метою максимальної локалізації
технологічних процесів, необхідних
для розвитку ядерно-енергетичного
сектору економіки;

Розвиток системи підготовки кад-
рів з метою гарантованого функціону-
вання системи збереження критичних
знань, реалізація системи безперерв-
ної освіти, унеможливлення критично-
го відтоку кваліфікованого персоналу; 

 Удосконалення процедур і практи-
ки інформування та зворотного зв’язку
з громадськістю з метою забезпечення
системи прозорості у функціонуванні під-
приємств галузі та збереження позитив-
ного ставлення громадськості до питань
розвитку галузі.

З огляду на світовий досвід, реаліза-
ція вказаних заходів потребуватиме
фінансування за рахунок вартості про-
дукції АЕС, а також недержавних інвести-
цій, наприклад, для розвитку будівельної
інфраструктури та промислового вироб-
ництва для ядерної енергетики.

(Закінчення буде)

Будуймо Україну разом!
ЗАЯВА РАДИ ФПУ

Багаторічне і повсюдне нехтування прав громадян,
злочинне збагачення купки можновладців за рахунок зне-
долення і зубожіння мільйонів, потурання влади корупціо-
нерам, тіньовикам і криміналітету, зрада нею цілей євро-
пейського курсу вивели українців на Євромайдани.
Народне волевиявлення цинічно ігнорувалось, а мирні
протести жорстоко придушувались.

Страшні події 19 та 20 лютого 2014 року стали націо-
нальною трагедією. У мирний час, у центрі Європи, при-
цільним вогнем вбито сотні громадян України. Влада,
проголошуючи ці дні Днем жалоби та Днем соціальної
справедливості, одночасно віддала злочинний наказ роз-
стрілювати тих, кого «обіцяла почути» і «зробити життя
кращим вже сьогодні». Біда увійшла в домівку і душу кож-
ного.

Рада Федерації профспілок України висловлює глибо-
ке співчуття родинам та близьким загиблих і потерпілих.
Ті, хто віддав своє життя за кращу долю України, залиша-
тимуться в наших серцях назавжди, а їхні імена мають
бути увічнені. День 20 лютого слід визнати Днем борців за
Україну — днем скорботи, пам’яті та патріотизму.

Рада Федерації профспілок України, як і вся україн-
ська громада, робить глибокі висновки з цих страшних
уроків і їх першопричин, переосмислює свою роль і місце
в громадянському суспільстві. Висловлює готовність
консолідуватися з іншими інститутами громадянського
суспільства для викорінення причин ігнорування та зне-
ваги загальнолюдських цінностей, ліквідації кричущої
нерівності, натомість запровадження справедливості у
сфері праці, відновлення діяльності патріотично налаш-
тованого бізнесу. Влада і бізнес мають, нарешті, повер-
нутись обличчям до свого народу, віддати награбоване
корупціонерами, тіньовиками і криміналітетом народне
майно та кошти і задіяти на користь держави всі наявні
ресурси, забезпечити громадянам можливість власною
працею заробляти на гідне життя та підтримати незахи-
щених.

Рада ФПУ вважає, що всі кроки розбудови нової істо-
рії України мають спиратись на нову державну політику,
де для насильства, корупції, вибіркового правосуддя не
повинно бути місця, а головним має стати побудова соці-
ально справедливої держави, повага до закону, до люди-
ни праці, шана ветеранам.

ФПУ домагатиметься, щоб кожен факт порушень,
дискримінації чи утисків у сфері праці отримав широкий
публічний осуд, а винних було притягнуто до відповідаль-
ності. Громадськість має отримати можливість широкого
народного контролю, а держава має передати значну час-
тину своїх контрольних функцій громадським організаці-
ям, а у сфері праці — профспілкам. На свої подання гро-
мадські організації мають отримувати негайне реагування
виконавчої влади і прокуратури, а їх звернення мають
повноцінно розглядатись і Конституційним Судом.

ФПУ виступатиме за забезпечення реальної участі
громадськості у розвитку демократичного самоврядуван-
ня, підготовці та прийнятті суспільно важливих рішень як
для окремої громади, так і всієї країни. Вважаємо, що
необхідно надати громадськості право законодавчої іні-
ціативи та обговорити пропозицію щодо утворення при
Верховній Раді України Народної громадської палати.

На початку великої розбудови нової країни вкрай важ-
ливим є досягнення синергії всього суспільства для розк-
риття та повного використання її економічного потенціалу,
забезпечення конкурентоспроможності вітчизняних під-
приємств, збереження та створення нових робочих місць.
Настав час викорінити бідність у країні, і насамперед —
серед працюючих, як головний чинник соціальної неспра-
ведливості та збурення й, нарешті, остаточно подолати
антиконституційні явища — дискримінацію в оплаті праці
та заборгованість із виплати заробітних плат.

Федерація профспілок України, як найбільша та най-
репрезентативніша неурядова організація, заявляє, що й
надалі буде майданчиком профспілкової солідарності
трудящих сходу і заходу нашої країни, зміцнення зв’язків
між людьми. Найактивніше братиме участь у розбудові
соціальної і правової демократичної держави, послідовно
і цілеспрямовано домагатиметься реалізації норм міжна-
родного та національного законодавства, повноцінної
ратифікації та реалізації конвенцій МОП та Європейської
соціальної хартії, виступатиме за ефективний розвиток
вітчизняного виробництва з гідними умовами праці та
безкомпромісно боротиметься з порушеннями трудових
прав.

ФПУ має напрацювання щодо запровадження спра-
ведливих соціально-економічних програм, які, на жаль,
ігнорувалися попередньою владою. Ми готові надати їх
для розгляду та долучитись до їх реалізації.

Переконані: нову роль у позитивних змінах якості
життя трудящих і членів їх сімей має відіграти переформа-
тований соціальний діалог профспілок, бізнесу та вико-
навчої влади, який сприятиме конкурентному зростанню
української економіки на основі гідної праці та справедли-
вого розподілу її результатів.

Рада ФПУ звертається до роботодавців, керівників
органів виконавчої влади із закликом вжити всіх заходів
для забезпечення стабільної роботи підприємств, установ
і організацій, своєчасної виплати зарплати, а також не
допустити скорочень працівників під приводом «складної
ситуації в країні». Ті ж, хто через непереборні причини
тимчасово втратить роботу, мають отримати максималь-
ний соціальний захист, освітньо-професійну допомогу і
гарантію повернення на роботу.

Рада ФПУ закликає профспілкові організації, проф-
спілкових лідерів усіх рівнів максимально використовува-
ти наявні профспілкові повноваження, можливості колек-
тивно-договірного регулювання та механізми розв’язан-
ня колективно-трудових спорів для захисту законних прав
та інтересів членів профспілок. Кожен спілчанин має
знати і відчувати захист профспілки, в якій він бере актив-
ну участь. Кожен профспілковий лідер має нести персо-
нальну відповідальність за ефективне виконання проф-
спілкових повноважень і бути впевненим у солідарному
профспілковому захисті. Суспільство має бачити щоденні
результати профспілкової діяльності для захисту людини
праці та прислуховуватись до профспілкових пропозицій
щодо дотримання і розширення трудових прав.

Прийнято на засіданні ради 
Федерації профспілок України 
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Март — первый весен-
ний месяц, в народе его
называют «протальником»,
«грачником». Получил свое
название в честь древне-
римского бога войны Мар-
са, слово март пришло из
Византии, древнерусское
название — «березозол». На
этот месяц выпадает день
весеннего равноденствия —
20 (21) марта — день равен
ночи. А еще в марте, 8 чис-
ла, празднуется любимый
женский праздник.

Весна — время прилета
птиц. Морозы в марте держат-
ся недолго, а вода из мартов-
ского снега целебная. Го-
ворят, хороший год по весне
видно: рано затает — долго не
растает. Ранняя весна ничего
не стоит, а поздняя — не
обманет. Ранняя весна — при-
знак того, что летом будет
много непогожих дней. 

О марте в народе гово-
рят: не весна, а предвесенье;

иногда и март морозом хва-
лится; в марте мороз скри-
пуч, да не жгуч; в марте вода,
в апреле — трава; март сухой
да мокрый май — будет каша
и каравай; православные
праздники: 2 марта — Про-
щенное воскресенье; 3 марта
— начало Великого поста.

Народные приметы мар-
та: облака плывут быстро и
высоко — к хорошей погоде;
если в марте вода не течет,
в апреле трава не растет;
частые туманы предвещают
дождливое лето; сухой март
— плодородие, дождливый
— неурожай; случившийся в
марте гром — признак пло-
дородия; чайка пролетела
— скоро лед пойдет.

В этом году 9 марта
исполнилось 200 лет со дня
рождения Тараса Григорье-
вича Шевченко — великого
украинского поэта, прозаи-
ка, художника, этнографа. 
Елена КАЛЮГА, работник

охраны ГП «Смолы»,
Днепродзержинская ООП

З діагнозом цукровий
діабет на диспансерному
обліку перебуває 1144 осо-
би, інсулінозалежних — 154
людини. Щоб своєчасно вия-
вити цукровий діабет, об-
стежується група ризику. З
метою розширення доступу
громадян до цього виду
обстеження організовані «цук-
рові дні» у клініко-діагнос-
тичній лабораторії СМСЧ 
№     2 (кожний другий вівторок
місяця), обстеження прово-
диться без направлення за
бажанням пацієнта.

На виконання міської
програми «Цукровий діа-
бет» за рахунок міського
бюджету пацієнти отримали
таблетовані цукрознижуючі

препарати на суму 82,5 
тис. грн. у 2013 році. Цьо-
горіч фінансування з місько-
го бюджету буде продовже-
но.

Інсулінами хворі забез-
печуються за рахунок дер-
жавного бюджету в повному
обсязі і своєчасно. У 2013
році пацієнти одержали ін-
сулінів на суму 401 171 грн.

З метою контролю ефек-
тивності терапії в КДЛ про-
водиться визначення гліко-
ваного гемоглобіну.

Заняття в «Школі цукро-
вого діабету» будуть прово-
дитися лікарями-ендокри-
нологами — дитячим та
дорослим, інструктором шко-
ли двічі на тиждень.

Цими днями аналогічні
конкурси проходили й у ін-
ших відокремлених підрозді-
лах «Енергоатома». Невдовзі
у Києві планують провести
всеукраїнський конкурс се-
ред молодих працівників
НАЕК.

Нагадаємо, що чотири
роки поспіль саме молоді
рівненські атомники ставали
переможцями та призерами
конкурсу наукових допові-
дей у НАЕК: у 2010-му —
Олександр Кратік і Микола
Парфьонов, у 2011-му —
Павло Кузнєцов і Олександр
Пчелінцев, у 2012-му —
Юрій Губеня і Павло Оле-
щук, а торік — знову Олек-
сандр Пчелінцев.

— Такі високі досягнен-
ня рівненських атомників —
результат активності моло-
дих працівників і спільної
роботи конкурсантів з кон-
курсною комісією. Остання
намагається добирати для
участі у фінальній частині
конкурсу у Києві дійсно кон-
курентноспроможні, акту-

альні і цікаві роботи, — зау-
важив голова організації
молоді ППО ВП РАЕС Сергій
Омелянець.

— Цей конкурс дає свої
результати кожній зі сторін,
— додав заступник гене-
рального директора з кадрів
і соціального розвитку Ро-
ман Гошовський. — Керів-
ництво станції отримує нові
цікаві ідеї та, у свою чергу,
мотивує молодих працівни-
ків РАЕС не тільки матері-
ально, а й у плані професій-
ного зростання.

У 2014-му учасниками
конкурсу наукових допові-
дей стали 16 молодих пра-
цівників РАЕС. Це більше,
ніж торік. Конкурс проводи-
ли у два етапи, оскільки в
один день всі доповідачі не
встигли виступити. Конкурс-
на комісія у складі заступни-
ків генерального директора
Романа Гошовського і Сер-
гія Куроєдова, заступників
головного інженера Юрія
Єлісєєва, Федора Кисли-
цина, Андрія Козюри, голо-

ви профспілкового комітету
Івана Мельника та голови
організації молоді ППО ВП
РАЕС Сергія Омелянця оці-
нювала роботи за такими
основними критеріями, як
актуальність теми, можливість
її практичного застосування,
оформлення презентації та
формат представлення її ау-
диторії. 

Цього року на розсуд
журі було представлено чи-
мало сильних робіт, однак
пальму першості отримав
провідний інженер елект-
ричного цеху Олександр Пче-
лінцев, котрий уже неодно-
разово представляв РАЕС
на всеукраїнських і міжна-
родних заходах і щоразу де-

монстрував високий рівень
підготовки.

Друге місце журі віддало
перекладачу відділу міжна-
родного співробітництва та
технічної допомоги Наталії
Мархевці, а третє — інжене-
ру-програмісту навчально-
тренувального центру Ок-
сані Бортник. 

Усі призери конкурсу
будуть нагороджені грошо-
вими преміями. А Олек-
сандр Пчелінцев знову предс-
тавлятиме РАЕС на конкурсі
наукових доповідей серед
молодих працівників ДП
НАЕК «Енергоатом». 

На знімку: Оксана Бор-
тник, Олександр Пчелін-
цев, Наталія Мархевка.
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200 РОКІВ З НАМИ. 
ДО ЮВІЛЕЮ ТАРАСА ШЕВЧЕНКА

Присвячено творчості Кобзаря
У інформаційному центрі станції проходить вистав-

ка робіт, присвячених творчості Кобзаря. До уваги усіх
відвідувачів інформаційного центру близько тридцяти
мистецьких виробів: декоративні вази, аплікації з
паперу і злаків, панно з художнього тіста та картини,
виконані у техніці декупажу. Практично у кожній роботі
простежуються мотиви з творчості Тараса Шевченка.
Прикметно, що авторами усіх робіт є діти з обмежени-
ми можливостями, які нині перебувають на реабілітації
у Кузнецовському міському центрі соціальної реабілі-
тації дітей-інвалідів. 

Ініціаторами виставки виступили працівники інформа-
ційного центру РАЕС. З відповідною пропозицією вони звер-
нулися до директора реабілітаційного центру Наталії Фе-
дінчик, яка з радістю відгукнулася на неї. 

— В інформаційному центрі Рівненської АЕС виставлені
роботи наших підопічних, які вони виготовили під керівницт-
вом викладача трудового навчання Інни Федорової, — ска-
зала директор центру. 

Це уже не перший захід, який управління інформації та
зв’язків з громадськістю проводить спільно з Кузнецов-
ським міським центром соціальної реабілітації дітей-інвалі-
дів. Наприкінці минулого року підопічні центру разом з діть-
ми із малозабезпечених та багатодітних сімей Кузнецовська
побували з ознайомлювальною екскурсією на РАЕС, у рам-
ках якої відвідали інформаційний та навчально-тренуваль-
ний центри.

Загалом же, за словами Наталії Федінчик, Рівненську
атомну електростанцію та Кузнецовський міський центр
соціальної реабілітації дітей-інвалідів пов’язує тісна співп-
раця. Генеральний директор ВП РАЕС Павло Павлишин,
його помічник Олександр Корнійко та начальник відділу
соціального захисту управління соцрозвитку ВП РАЕС
Тетяна Кузмічова є членами Піклувальної ради центру. Це
суттєво допомагає у вирішенні нагальних господарських
питань. Також Палац культури Рівненської АЕС сприяє в
організації розважальних заходів та вечорів відпочинку для
підопічних центру.

ПРАЦЮЮЧА МОЛОДЬ: ЧАС ПОШУКУ ТА САМОРЕАЛІЗАЦІЇ

КОНКУРС НАУКОВИХ ДОПОВІДЕЙ НА РІВНЕНСЬКІЙ АЕС
Конкурс наукових доповідей серед молодих працівни-

ків Рівненської атомної електростанції пройшов у інфор-
маційному центрі ВП РАЕС. Його переможці представ-
лятимуть атомну станцію на всеукраїнському конкурсі
серед молоді ДП НАЕК «Енергоатом».

Захід уже вп’яте відбувся на РАЕС під патронатом
організації молоді підприємства та за підтримки адмі-
ністрації та профспілкового комітету станції. Його мета
— розкриття наукового потенціалу та підвищення рівня
знань молодих працівників. 

До теми:
На Южно-Українській АЕС завершився

конкурс наукових доповідей серед молодих
атомників. (Про переможців із профспілко-
вого та соціального напрямів «Атомник
України» повідомляв у №     9 за 27 лютого)

Визначився третій переможець основно-
го — виробничого — напряму конкурсу нау-
кових доповідей серед молодих працівників
підприємства. Ним став старший оператор
реакторного цеху №    1 Євген Никітенко (на
знімку) з роботою на тему: «Створення сис-
теми віртуальної візуалізації приміщень реак-
торного відділення». 

Доповідь містить пропозиції з удоскона-
лення системи зберігання та швидкого дос-
тупу до проектних і експлуатаційних даних, з
навчання та контролю знань працівників АЕС і
підрядного персоналу за допомогою візуалі-
зації виробничих ділянок та обладнання. Над
проектом молодий атомник працював з трав-
ня 2013 року в тандемі з іншим учасником
конкурсу — В’ячеславом Губою, який пред-

ставляв свою доповідь у соціальному нап-
рямі. На думку автора, ця система досить
проста в реалізації.

Журі, підбиваючи підсумки конкурсу,
зазначило, що цікавих тем, представлених у
доповідях, було багато. Їх треба розвивати й
удосконалювати для того, щоб можна було
застосовувати на практиці. Зокрема, заступ-
ник генерального директора з якості та
управління Володимир Богатчук сказав, що
10 років, на які продовжено термін експлуата-
ції першого енергоблока Южно-Української
АЕС, мають стати для молодих атомників
періодом, впродовж якого вони своїм натис-
ком і розумом зможуть реалізувати актуальні
та перспективні проекти підприємства, у
тому числі й будівництво 4-го енергоблока. 

Усіх переможців першого етапу галузево-
го конкурсу серед молодих працівників буде
нагороджено грошовими преміями, а трійка
кращих представить Южно-Українську АЕС
21 березня на конкурсі наукових доповідей у
ДП НАЕК «Енергоатом». 

ЗА ІНІЦІАТИВОЮ АТОМНИХ ЛІКАРІВ

«Цукрові дні» у СМСЧ-2
Щоб покращити якість життя хворих на цукровий діа-

бет, знизити ризик ускладнень, своєчасно виявити захво-
рювання, на базі дорослої поліклініки ДЗ СМСЧ №    2 МОЗ
України відкрито кабінет «Школа цукрового діабету». Ця
подія відбулася завдяки ініціативі фахівців ДЗ СМСЧ-2 за
підтримки адміністрації ВП ЮУАЕС. Ремонт приміщення
школи зроблено працівниками підприємства.

2014: ЗА НАРОДНИМИ ПРИКМЕТАМИ

Март

ОГОЛОШЕННЯ

Державне агентство України з управління зоною відчуження ого-
лошує відкритий конкурс на заміщення вакантної посади головного
спеціаліста відділу реалізації державної політики у сфері
поводження з радіоактивними відходами зі складанням іспиту.

Вимоги конкурсу на зазначені посади: вища освіта інженер-
но-технічного спрямування, досвід роботи в органах виконавчої
влади не менше З років або за фахом не менше 5 років; вільне воло-
діння українською мовою; знання основних принципів роботи на
комп’ютері.

Термін подачі документів до конкурсу — місяць з дня опубліку-
вання. Довідки про умови конкурсу за адресою: м. Київ, вул.
О.Гончара, 55А. Контактні телефони: 585-4456, 585-4476.

Славутич звітує генію України
У Славутичі широко відзначили 200-річчя з дня на-

родження Великого Кобзаря. У кожному закладі освіти
і культури були відкриті виставки-ілюстрації на відомі
вірші Тараса Шевченка. Свої кращі роботи юні майстри
Палацу дитячої та юнацької творчості та Дитячої школи
мистецтв присвятили творчості народного співця. 

Цьому великому ювілею був присвячений у Славутичі кон-
курс читців-декламаторів «Слово вічне — слово невмируще». У
ньому взяли участь славутицькі школярі віком від 9 до16 років.
Цей захід був спрямований на популяризацію творчого доробку
фундатора рідного слова, підтримку творчо обдарованої учнів-
ської молоді. У актовій залі Дитячої школи мистецтв прозвучало
понад 30 творів Тараса Шевченка. 

Музейні експозиції, фотовиставки, книжкові виставки від-
криті в міському музеї, бібліотечно-інформаційних центрах. Тут
пройшли шевченківські читання.

Цікавою і результативною виявилася пошуково-дослідниць-
ка робота «Нащадки Тараса серед нас», яку провела Молодіжна
рада «Майбутнє Славутича». Її увагу привернула талановита спі-
вачка, вихованка Палацу дитячої та юнацької творчості Ольга
Шевченко. Активна молодь зацікавилася родовідом юної славу-
тичанки. Досконало вивчивши генеологічне дерево, одна з гілок
від брата Шевченка Микити привела саме до родини Ольги,
дідусь якої Володимир Харитонович — правнук Т.Г.Шевченка.
Приємно усвідомлювати, що в молодому місті живуть нащадки
Кобзаря — люди духовно багаті, творчі.

9 березня, уже зранку біля пам’ятника Т.Г.Шевченка поклада-
лися квіти, звучала музична Шевченкіана. Поезія поета увібрала в
себе всю привабливість і силу народної пісні, її чарівну простоту. 

Цього дня кіноконцертний комплекс зустрічав святковим
вбранням усіх, хто завітав на ювілейне свято. В обрамленні бар-
вистого вінка портрет Шевченка, на стінах українські ткані руш-
ники, картини, експозиції. 

У вітальному слові міський голова доповів Тарасу, що сьо-
годні маленьке українське місто Славутич перетворилося на
європейське місто, де шанують славні духовні традиції і звіря-
ють життя й думки з думками Кобзаря.

— Ми зобов’язані прислухатись у цю нелегку годину до Ве-
ликого Кобзаря, до його звернення через два століття до нас,
про пошук головної істини об’єднання — заради і навколо ук-
раїни!, — сказав Володимир Удовиченко. — Саме навколо ук-
раїнської державності, заради достойного, добротного, замож-
ного життя українського народу, наших прийдешніх поколінь ми
просто зобов’язані порозумітись і об’єднатись!

Головне святкове дійство відбулося і на сцені концертної зали
Дитячої школи мистецтв. Тут у виконанні вихованців театрального,
музичного, вокального, хореографічного, образотворчого відді-
лень ожили шевченківські літературні, поетичні та художні образи. 

Людмила ЛЮБИВА

КОРИСНО ЗНАТИ

Каротин, яким багата морква, сприяє нормальному синте-
зу жіночих статевих гормонів.

Це допомагає жінкам довше залишатися молодшими та приваб-
ливішими. 

Також дієта з переважанням моркви ефективна не тільки у разі
зайвої маси тіла. Завдяки клітковині, яка міститься в коренеплодах, з
організму інтенсивно виводяться надлишки холестерину.

Протипоказання морквяної дієти: гастрит зі зниженою кислот-
ністю, виразка шлунка, цукровий діабет.


